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Op de dag van vandaag precies over een jaar zullen de gemeenteraadsverkiezingen in Nederland 

weer plaatsvinden. Afgelopen jaar is er veel gebeurd in de wereld en in Doetinchem. Komend jaar 

zullen er nog meer veranderingen op stapel staan, zeker op het politieke vlak. Vandaag kijkt de 

fractie van GroenLinks echter terug op het afgelopen jaar. 

 

De laatste raadsvergadering voor de zomer stond in het teken van het beleidskader Sociaal 

Domein en de binnenstadsvisie. Wat betreft het sociaal domein: hier gaat veel geld rond. Een zorg 

voor onze fractie is dat het geld op de goede plek terecht komt en efficiënt beheerd wordt. Door 

een stijgende vraag en de ontwikkeling van de lonen was er sprake van grote overschrijding in het 

budget van de WMO en Jeugdwet. Uiteindelijk is besloten om de bestaande contracten beperkt te 

verlengen en te komen tot nieuwe afspraken.  

 

Bij het debat over de binnenstadsvisie heeft onze fractie geprobeerd de nadruk te leggen op een 

goede bereikbaarheid van het stadscentrum van Doetinchem voor fietsers en wandelaars. 

 

Tijdens de raadsvergadering van september 2024 speelde de opvang voor asielzoekers en 

huisvesting voor arbeidsmigranten op de Terborgseweg een grote rol. Vijf jaar lang was het plan 

om 100 asielzoekers een tijdelijk huis te geven in Doetinchem, om daarna 125 arbeidsmigranten 

te huisvesten. Enerzijds werken honderdduizenden arbeidsmigranten in Nederland, meer dan er 

werkzoekenden in Nederland zijn, anderzijds moet er voor de mensen ook een plek om te eten 

en te slapen zijn. Door een falende communicatie met de buurt zat er direct veel weerstand op 

deze plannen. Volgens onze fractie was bij een betere voorbereiding het eventueel mogelijk 

geweest om een goede huisvesting te bieden aan asielzoekers en later arbeidsmigranten. 

 

In de oktobervergadering heeft de fractie van GroenLinks samen met de PvdA een boekje over 

de Doetinchemse Dames aan wethouder Lambregts, het college en de overige raadsleden 

aangeboden. Op initiatief van PvdA en ondersteund door GroenLinks werd aandacht gevraagd om 

Doetinchemse vrouwen meer in het spotlicht te plaatsen, met als startpunt een straat te benoemen 

naar kinderarts Dr. Smeenk. Door medewerking van wethouder Lambregts gaat op een gepaste 

plek een eerbetoon aan deze karakteristieke kinderarts komen.  

Ook is het deze vergadering de PvdA en GroenLinks gelukt om raadsbreed een motie 

aangenomen te krijgen voor het planten van een nazaat van de Anne Frankboom. De boom begint 

al mooi uit te lopen. 

 

Op initiatief van GroenLinks, wederom samen met de PvdA, is er een motie aangenomen om meer 

aandacht te vragen voor fietsveiligheid voor tieners in de gemeente Doetinchem. Waren er al 

campagnes voor ouderen en basisschoolleerlingen, de aandacht voor tieners ontbrak hiervoor 

juist. Deze tieners, die dan starten in het voortgezet onderwijs, zijn degenen die de 

kilometervreters worden in het verkeer. Vaak op een e-bike of fatbike, die door de hogere 

snelheden een extra risicofactor vormen. 

 

Door langdurige ziekte van ons raadslid Denny Lieberwerth en de daarop tijdelijke vervanging door 

Bram Bruggink, het jongste raadslid ooit in Doetinchem, kreeg Bram de mogelijkheid om een 

maidenspeech te houden. Het onderwerp “Bestemmingsplan Stationslocatie” was Bram op het lijf 

geschreven. Door ruime ervaring in het openbaar vervoer als student en als reisassistent kon hij 

het belang aangeven van een aantrekkelijk stationsgebied, omgeven door een woongebied. 

 

De fractie van GroenLinks is lovend over de bijzondere aandacht voor de duurzaamheidsopgave. 

Met een goede waterhuishouding, een natuurinclusieve benadering en rijke biodiversiteit wordt een 

groene oase in het stationsgebied gecreëerd. Hopelijk wordt deze aandacht ook doorgetrokken 

naar de mobiliteitsopgave. 



 

 

 

In december kwam het Grondstoffenbeleid ter sprake. Waar de fractie van GroenLinks 

waarschijnlijk op voorhand het meest voor was, heeft de fractie uiteindelijk tegen gestemd. Door 

aanpassing van het grondstoffenplan wordt een onderzoek om het afval (grondstoffen) beter te 

scheiden - waardoor minder restafval overblijft - een aantal jaar uitgesteld. Volgens onze fractie 

een gemiste kans. Uiteindelijk is het zo, hoe minder afval ingeleverd wordt door onze bewoners, 

hoe minder de kosten in de toekomst zullen stijgen. 

 

De fractie heeft in januari geprobeerd om een lokaal vuurwerkverbod in te laten voeren. Ondanks 

dat een meerderheid van de inwoners van Nederland voor een vuurwerkverbod is, lieten de 

andere partijen het afweten. Volgens één partij ging het ons om “inwonertje pesten”. 

Helaas is er met vuurwerk jaarlijks gemiddeld 1 dode en zijn er vele honderden gewonden te 

betreuren, nog niet eens gesproken over de jaarlijkse milieuverontreiniging en overlast voor 

mens en dier. 

 

Februari stond voor ons in het teken van de begroting voor Koningsdag en ons amendement 

Terrassenbeleid. Wij hebben gepleit voor een aanscherping in het terrassenbeleid omtrent de 

terrasverwarming. In het beleid wordt gesproken over duurzame terrasverwarming. In onze ogen 

een onmogelijkheid. Volgens andere partijen zijn horecaondernemers er scherp op om zo min 

mogelijk gebruik te maken van terrasverwarming, als er geen bezoekers zijn. Echter: bij een 

rondgang door de binnenstad van Doetinchem blijkt geregeld de terrasverwarming flink aan te 

staan terwijl er ruim voldoende plek is bij horecagelegenheden om binnen te zitten. De horeca 

verwarmt hiermee onnodig de buitenlucht en maakt nutteloze onkosten. 

 

Koningsdag in Doetinchem; een feest voor de één, een gruwel voor de ander. In de aanloop naar 

de bekendmaking van Koningsdag was er over het algemeen enthousiasme in de raad over het 

mogen organiseren van dit landelijk evenement. Door de korte aanlooptijd was het niet duidelijk 

hoe hoog de kosten zouden worden. Ondanks dat er al jaren door de raad gespaard werd voor 

een groot evenement, kosten nu vooral de veiligheidsmaatregelen extra veel geld. De fractie van 

GroenLinks vond het niet gepast om 2 maanden voor Koningsdag bij de begroting hiervoor tegen 

te stemmen. Hier was in de fractie wel discussie over. 

 

Zoals te lezen in het verslag proberen de fracties van GroenLinks en PvdA, met het oog op de 

naderende gemeenteraadsverkiezingen, steeds meer samen te werken. Onze conclusie is: we 

groeien naar elkaar toe en hebben steeds meer oog voor elkaar. Hoe meer mensen bijeen, hoe 

meer meningen er zijn. Toch heeft de fractie van GroenLinks het idee dat er samen meer te 

bereiken is dan alleen. We zijn een partij met weinig actieve leden en in veel gevallen komen de 

denkbeelden van GroenLinks en PvdA overeen, waar zeker ook de verschillen te duiden zijn. 

Onze fractie zal het komende jaar er naar streven om een GEWELDIG GROEN en ROBUUST 

ROOD geluid te laten horen. 

 

Wij wensen u alle goeds. 

 

Namens de fractie, 

 

Eddy Nonkes 

 

 


